

<p>CÉLÉBRATIONS EUCHARISTIQUES du 25 mars au 2 avril 2017 EUCARISTIC CELEBRATIONS from March 25 to April 2, 2017</p>

**Samedi / Saturday – 25 Annonciation du Seigneur /
The Annunciation of the Lord**

10h30 / 10:30 a.m. - Aux intentions des *Catholic Health Care Practitioners*
17h00 / 5:00 p.m. - Blanche Hurtubise (25^e anniv.) / *son neveu Daniel*

Dimanche / Sunday – 26 4^e dimanche de Carême / 4th Sunday of Lent

9h00 / 9:00 a.m. - Pour les membres de la paroisse – le Recteur /
- For the people of the parish - the Rector
10h30 / 10:30 a.m. - Sœur Clara Cantin (15^e anniv.) / *Daniel*
- Thérèse Gagnon-Castonguay / *son époux Denis*
- Blanche et Jean-Marie Cheff / *leur fils Georges*
- Jules Lussier / *la famille*
- Norman Castonguay / *la famille*
- Gaston Lorrain / *sa fille Thérèse*
- Maurice Rousseau / *Marie-Jeanne et René Pitre*
12h00 / 12:00 p.m. -
17h00 / 5:00 p.m. - Bertrand Raymond / *sa famille*
19h30 / 7:30 p.m. - Intentions of Bernadette Fernando / *Twiggy Joseph*

Lundi / Monday – 27

12h15 / 12:15 p.m. - Brian Aranas / *Ami Armit*
17h00 / 5:00 p.m. - Père Lucien Bellavance / *Daniel*

Mardi / Tuesday – 28

12h15 / 12:15 p.m. - Luca van der Leeden / *His grandparents van der Leeden*
17h00 / 5:00 p.m. - Luigi & Giuseppina Pricolo et Luigi & Maria Vanacore /
leurs enfants

Mercredi / Wednesday – 29

12h15 / 12:15 p.m. - Laszlo Funtek / *The Funtek family*
17h00 / 5:00 p.m. - Intentions de la famille Trudel / *Pauline*

Jeudi / Thursday – 30

12h15 / 12:15 p.m. - Gérard Berniquez (7th anniv.) / *His son*
17h00 / 5:00 p.m. - Lucile Julien / *Parents et amis*
Adoration eucharistique / Eucharistic Adoration

Vendredi / Friday – 31

12h15 / 12:15 p.m. - Timoteo P. Largo Sr. / *Gonato family*
17h00 / 5:00 p.m. - Jeannine David-Marcil (7^e anniv.) / *Daniel*

Samedi / Saturday – 1

17h00 / 5:00 p.m. - Les membres de la famille Sabourin / *Pauline Sabourin*

Dimanche / Sunday – 2 5^e dimanche de Carême / 5th Sunday of Lent

9h00 / 9:00 a.m. - Pour les membres de la paroisse – le Recteur /
- For the people of the parish - the Rector
10h30 / 10:30 a.m. - François Brisson / *sa mère Nicole*
- Amadeo De Sousa / *la famille*
- Blanche et Jean-Marie Cheff / *leur fils Georges*
- Louis Rochon / *son épouse, enfants et petits-enfants*
- Robert Desjardins / *Denise Binet*
- Maurice Riopel / *Lilianne et Yves Jean*
12h00 / 12:00 p.m. - Intentions of Massimo Marcone
- Julita Zamora / *Annie Zamora*
- Sr. Marie-Alice Roberge / *Roger et famille Roberge*
17h00 / 5:00 p.m. - Yvette et Philippe Drapeau / *Michel et Nicole Drapeau*
19h30 / 7:30 p.m. -

18-19 mars 2017 / March 18-19, 2017	
Offrandes / Offerings	Revenus / Revenue
Offrandes du dimanche / Sunday offerings	\$ 8,583.55
Dépôts directs / Direct deposits	\$ 620.00
Autres revenus / Other revenue	\$ 2,428.45
Œuvres Diocésaines / Diocesan Works	\$ 55.00
Total	\$11,687.00

4^e DIMANCHE DE CARÊME (26 MARS 2017)

Écoute la Parole du Seigneur, en toi il réalisera des merveilles.

Cathédrale Notre-Dame

A vos prières...

Madame Madeleine Levasseur, décédée le 14 mars 2017, à l'âge de 90 ans.

Rameaux

On se demande souvent ce que nous devons faire avec les rameaux de l'année précédente. Encore une fois cette année, vous pourrez nous les apporter à compter du **20 mars jusqu'au 7 avril**. Vous pourrez les déposer dans le contenant placé à l'entrée principale. Nous verrons à en disposer pour vous.

Invitation à l'Assemblée générale annuelle de notre paroisse

Le Conseil de pastorale paroissial (CPP) et le Conseil des affaires temporelles (CAT) ont le plaisir de vous inviter à l'Assemblée générale annuelle qui se tiendra à la salle paroissiale de la cathédrale, **le 26 mars après les messes de 10h30 et midi**. Tous les paroissiens et paroissiennes sont conviés. Cette Assemblée générale fait suite à la présentation verbale des états financiers 2016. L'objectif de cette rencontre est de répondre à vos questions et de vous renseigner sur les activités de la paroisse. La rencontre se terminera par un léger goûter fraternel. L'Assemblée générale est un moment privilégié d'information, d'échange, de dialogue, une occasion de remercier nos bénévoles pour leur beau travail.

Journée des confessions – le vendredi 31 mars 2017

Le pape François nous invite à vivre ce temps de Carême comme un parcours de formation du cœur, afin que nous puissions tous connaître la joie que procure un cœur qui se laisse pénétrer par l'Esprit et porter sur les voies de l'amour qui conduisent à nos frères et à nos sœurs, afin que nous puissions tous connaître la joie d'un cœur pauvre, qui reconnaît ses propres pauvretés et qui accueille la bonté miséricordieuse de Dieu. Profitons de cette occasion qui nous est donnée pour demander le pardon de nos fautes et faire expérience de l'amour de Dieu. **Des prêtres seront disponibles pour entendre les confessions à la cathédrale de 11h30 à 13h30 et de 15h30 à 18h.**

Communion et Libération (CL)

Prochaine rencontre: **le vendredi 31 mars de 20h à 21h30 dans la salle de chorale (porte 58)**. Info: David à davemcconk@gmail.com.

Célébration pénitentielle paroissiale

Le dimanche, **9 avril**, à 15h30, suivi d'un temps de confessions individuelles jusqu'à la messe de 17h. *Célébrer le sacrement de la Réconciliation signifie être enveloppé dans une étreinte chaleureuse: c'est l'étreinte de l'infinie miséricorde de Dieu*, nous dit le pape François. Approchons-nous de ce Dieu aimant avec confiance.

✠ L'Église diocésaine ✠ Voir www.catholiqueottawa.ca

Développement et Paix

Cette semaine, ouvrez votre cœur à la réalité des femmes qui vivent dans un pays en guerre. Écoutez la voix de Hanna, une syrienne qui nous explique comment le centre de formation de notre partenaire contribue à faire évoluer la main d'œuvre féminine et l'autonomie financière des femmes de sa région. «Durant la formation, j'ai moi-même beaucoup évolué en tant que personne. Aujourd'hui, je rêve d'enseigner la couture et de diriger un centre d'apprentissage.» Grâce à votre appui au Carême de partage, cette année, 280 Syriennes auront accès à une formation de 11 semaines en couture ainsi qu'à des services psychosociaux! La semaine prochaine marquera le Dimanche de la solidarité et la collecte du Carême de partage. Nous comptons sur votre générosité! Saviez-vous qu'en 1982, Développement et Paix – Caritas Canada lançait sa première campagne triennale de mobilisation et d'éducation, intitulée «Militarisation: Obstacle au développement»?

Concert Jean Paul II

À l'occasion de son 12^e anniversaire de décès, il y aura un concert en la cathédrale Notre-Dame le samedi **1 avril 2017 à 19h**. Maria Knapic, soprano, Julian Armour, cello, l'ensemble de chambre New World Philharmonic, l'ensemble vocal Belcanto et le Ottawa Classical Choir interpréteront les œuvres de Mozart, Schubert, Mascagni, Massenet, Koprowski et autres. Liliana Komorowska lira des extraits des œuvres littéraires et des réflexions de Jean-Paul II. Entrée libre.

Sommet sur la Nouvelle Évangélisation 2017

Centre Infinity à Ottawa, les **12 et 13 mai 2017**. Soyez des nôtres lors de cette conférence sur la Nouvelle Évangélisation. Plus de 5,000 Catholiques venant de l'Amérique du nord seront présents. L'événement aura lieu au Centre Infinity à Ottawa, Canada. Il y aura transmission en direct dans les villes-hôtes au Canada et aux États-Unis. Le sommet de cette année mettra en vedette 8 conférenciers catholiques de premier ordre dont Bishop Robert Barron, Patrick Sullivan et Tom Corcoran! Vous pouvez vous inscrire au site: www.newevangelization.ca. Ne tardez pas à acheter vos billets en ligne. <https://www.newevangelization.ca/>

4th SUNDAY OF LENT (MARCH 26, 2017)

Listen to the Word of the Lord, in you, he will work wonders.

Notre Dame Cathedral

Palms

We often wonder what we should do with our palms from previous years. Again, this year, you can bring them to the church and deposit them in the container that you will find at the main entrance. You can bring them from **March 20 to April 7**. We will dispose of them for you.

Invitation to the Annual General Meeting of our Parish

The Pastoral Parish Council (PPC) and the Temporal Affairs Council are pleased to invite you to the Annual General Meeting that will be held in the parish hall of the cathedral, **March 26 after the 10:30 and noon masses**. All parishioners are invited to this important event. This General Meeting is a follow-up to the presentation of the 2016 statements. The goal of this meeting is to answer questions and to inform and report on parish volunteer activities. A light social will follow. The General Meeting is an opportunity for all to meet and exchange; as well as to thank all our volunteers for their good work.

Day of confessions – Friday, March 31, 2017

Pope Francis invites everyone to live this Lent as an opportunity for engaging in the formation of their heart, so that we may all experience the joy that flows from a heart that is filled with the Holy Spirit and longs to share with our brothers and sisters; so that we may all experience the joy of having a heart which realizes its own poverty and is open to receiving God's love and mercy. Let us take this opportunity to ask forgiveness for our sins and experience God's love. **Priests will be available to hear confessions at the Cathedral from 11:30 a.m. to 1:30 p.m. and from 3:30 p.m. to 6:00 p.m.**

Communion and Liberation (CL)

The next meeting will be on **Friday, February 10 from 8pm to 9:30pm in the choir room (door 58)**. Info: David at davemcconk@gmail.com.

Parish Penitential Service

Sunday, **April 9** at 3:30 p.m., with a time for individual confessions until the 5 p.m. Mass. Pope Francis reminds us that *Going to confession is like receiving a big hug from God, its experiencing God's infinite Mercy*. Let us approach our loving God with confidence.

Diocesan Church † See www.CatholicOttawa.ca

Development and Peace

This week, open your heart to the reality of women living in a country at war. Listen to the voice of Hannan, a Syrian woman who tells us how our partner's training centers are helping to change the female workforce and the financial autonomy of women in her region. «Through the training course, I personally evolved a lot as a person. Today, I dream of teaching sewing and running a learning center.» Thanks to your support during Share Lent this year, 280 Syrians will have access to an 11-week training course in sewing and psychosocial services!

Next week is Solidarity Sunday and the Share Lent collection will take place. Please be generous!

Did you know that in 1982, Development and Peace – Caritas Canada launched its first three-year mobilization and education campaign, entitled «Militarization: Obstacle to Development»?

Concert John Paul II

On the 12th anniversary of his death, a concert will take place at Notre Dame Cathedral on **Saturday April 1st 2017 at 7 pm**. Maria Knapic, soprano, Julian Armour, cello, the New World Philharmonic Chamber Ensemble, the Belcanto Vocal Ensemble and the Ottawa Classical Choir will interpret the works of Mozart, Schubert, Mascagni, Massenet, Koprowski and others. Selected readings of Pope John Paul II's reflections and literary works will be presented by Liliana Komorowska. Free admission.

Wedding Anniversary Mass of Thanksgiving

Notre Dame Cathedral, **Sun., May 14, 2:30 p.m.** For couples celebrating 5, 10, 15, 20, 25, 30, 40, 50, 60 + years of marriage in 2017. Families & friends are most welcome. Deadline to register: **Wed., May 3**.



Programmes des messes bilingues / Programs for Bilingual Masses
Chantons les louanges du Seigneur – 25 mars 2017 à 17h00 et
le 26 mars 2017 à 9h00
Hymns of Praise – March 25, 2017 at 5:00 p.m. and
March 26, 2017 at 9:00 a.m.
Directeur musical: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Directrice / Director: Joan Fearnley (Choeurs des femmes, Choeurs des
enfants / Women's Choir, Children's Choir)
Organiste: Jennifer Loveless

Prélude / Prelude:	
Cantabile from Symphony No. 2	L. Vierne
Chant d'entrée / Processional Hymn:	
Vers toi je viens, Jésus Christ ma lumière	DMV 429
Préparation pénitentielle / Penitential Rite:	
CCCB Kyrie	M.G.
Psaume Responsorial Psalm:	M.G.
The Lord is my shepherd; there is nothing I shall want.	
Acclamation à l'Évangile / Gospel acclamation:	
Acclamation Carême 1	M.G.
Prière universelle / Prayer of the Faithful:	
Kyrie Eleison	Gregorien
Présentation des offrandes / Presentation of the Gifts:	
My Shepherd Will Supply My Need	V. Thomson
Sanctus:	DMV 258-1
Anamnesis:	DMV 258-1
Amen:	DMV 258-1
Agnus Dei: Agnus Dei	DMV 293
Communion: Tu es mon berger, ô Seigneur	DMV 356
Méditation / Meditation:	
Splendeur de Dieu, tu brilleras	
Chant d'envoi / Recessional Hymn:	
	Orgue / Organ
Postlude:	
No. 2 from Four Sketches	R. Schumann

**Chantons les louanges du Seigneur – 26 mars 2017,
Dimanche 10h30 et 17h00
Directeur musical: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Organiste: Jennifer Loveless**

Prélude:	Cantabile from Symphony No. 2	L. Vierne
Chant d'entrée:	Vers toi, Seigneur, je viens, Jésus-Christ	DMV 429
Rite pénitentielle:		DMV 169
Psaume responsorial:		M.G.
Le Seigneur est mon berger; rien ne saurait me manquer.		
Acclamation à l'Évangile:	Gloire et louange à Toi	M.G.
Prière universelle:	Kyrie Eleison	Grégorien
Présentation des offrandes:	Exsurge domine	A. Scarlatti
Acclamations eucharistiques:		
Sanctus	Saint, Saint, Saint	DMV 258-1
Acclamation:		DMV 269
Rite de fraction:	Agnus Dei	DMV 297
Communion:	Lumière de Dieu	
Lumière de Dieu, Lumière de Dieu, Lumière des peuples, O Jésus-Christ!		
Méditation:	Attende domine	M. Koraus
Envoi:		Orgue
Postlude:	No. 2 from Four Sketches	R. Schumann

**Hymns of Praise – March 26, 2017
Sunday at 12 Noon and 7:30 p.m.
Musical Director: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Organist: Jennifer Loveless**

Prelude:	Cantabile from Symphony No. 2	L. Vierne
Processional Hymn:	Praise to you, O Christ our Savior	CBW 442
Penitential Rite:		M.G.
Responsorial Psalm:		CBW 53
The Lord is my shepherd; there is nothing I shall want.		
Gospel Acclamation:		M.G.
Glory and praise to you, Lord Jesus Christ.		
Prayer of the Faithful:	Kyrie Eleison	Grégorien
Presentation of the Gifts:	Exsurge Domine	A. Scarlatti
Arise, O Lord, let not man prevail; let the gentiles be judged in your presence. When my enemies are turned back in defeat, they shall lose strength and perish before your face.		
Eucharistic Acclamations:	Celebrate in Song	M.G.
Agnus Dei		DMV 293
Communion:	Communion Antiphons for Lent	J. Biery
The Lord came to me, he anointed my eyes; I received my sight, I believed in God.		
Meditation:	Attende Domine	M. Koraus
Have mercy on us, Lord, Jesus our Savior: burdened with sin, we implore you!		
Recessional Hymn:	Amazing Grace	CBW 480
Postlude:	No. 2 from Four Sketches	R. Schumann